

Prospectus of Hebei University of Technology 2020 for International Students

I Time to apply

1st January-15th June

II Prerequisites

1. The applicant must be a non-Chinese citizen holding valid passport issued by a foreign country.

2. Educational background and age requirements:

A candidate for a bachelor degree must hold a certificate of high school graduation, and should generally be not older than 30 years;

A candidate for a master degree must hold a bachelor degree, and should generally be not older than 35 years;

A candidate for a doctoral degree must hold a master degree, and should generally be not older than 40 years.

3. Applicants for majors taught in Chinese must have HSK4 result not lower than 210.

4. Majors taught in English have no requirement for Chinese level of the applicants, but the applicants from a non-English-speaking country should have TOEFL results not lower than 85 or IELTS results not lower than 6.0.

III Application procedures

The applicants need to log on the “Online Application System of

Hebei University of Technology for International Students”
<https://hebut.17gz.org/member/login.do>) to complete the online application procedures.

A candidate, who wants to apply for Master Degree or PhD Degree, is encouraged to contact with the supervisor directly. The information for the supervisors could be found from <https://sie.hebut.edu.cn/lxhg/dsxx/index.htm>

IV Application Materials

Application materials	Undergraduate	Graduate		Non-degree student
		Master	Doctor	
<i>Physical Examination Records of Foreigners</i>	√	√	√	√
Photocopy of the first page of passport	√	√	√	√
Notarized certificate of the highest education and transcript	√	√	√	√
HSK result	Only applicable to applicants in the majors taught in Chinese			
TOEFL/IELTS result	Only applicable to applicants in the majors taught in English and from non-English-speaking countries			
Two recommendation letters (from associate professor or above scholars)		√	√	
Plan on the study and research in China		√	√	

Certificate of no criminal record	√	√	√	√
Property certificate	√	√	√	√
Application fee	√	√	√	√

*No application documents will be returned

*No application fee will be returned

V Catalogue of Majors

Bachelor majors	Master majors	PhD majors
Electrical Engineering and Automation★	1.Electrical Engineering★ 2.Biomedical Engineering★	1.Electrical Engineering★ 2.Biomedical Engineering★
Mechatronic Engineering★	1.Mechanics 2.Mechanical Engineering★ 3.Instrument Science and Technology	Mechanical Engineering★
	Materials Science and Engineering★	Materials Science and Engineering★
	1.Chemistry 2.Chemical Process Equipment 3.Chemical Engineering and Technology	Chemical Engineering and Technology
Civil Engineering★	1.Civil Engineering★ 2.Transportation Engineering★	Civil Engineering★
Electronic Science and Technology★	1.Electronic Science and Technology★ 2.Communication and Information System★	Electronic Science and Technology★
	1.Environmental Science & Engineering 2.Power Engineering and Engineering Thermal Physics★ 3.Heating, Gas Supply, Ventilating and Air Conditioning Engineering★	1.Power Engineering and Engineering Thermal Physics★ 2.Heating, Gas Supply, Ventilating and Air Conditioning Engineering★
	1.Applied Economics★ 2.Management Science and Engineering 3.Business Management★	1.Management Science and Engineering★ 2.Technology Economy and Management★
Computer Science and Technology	1.Control Science and Engineering★ 2.Computer Science and Technology★	Control Science and Engineering

	1.Architecture 2.Urban and Rural Planning 3.Artistic	
	1.Mathematics 2.Physics★ 3.Biology★ 4.Statistics	
	Marxist Theory	

* Majors with ★ can apply for teaching in English.

VI Charging Standards and Details

Student category		Tuition (RMB/academic year)	Application fee (RMB)
Bachelor students	Humanism, laws, economics and administration related majors	14,000	600
	Science and engineering related majors	16,000	600
	Art and sport related majors	18,000	600
Master students	Humanism, laws, economics and administration related majors	20,000	600
	Science and engineering related majors	22,000	600
	Art and sport related majors	24,000	600
Doctoral students	Humanism, laws, economics and administration related majors	28,000	600
	Science and engineering related majors	30,000	600
Non-degree students	Chinese language	14,000	400

Room type	Price	Note
Single room	1,050 RMB/bed/month or 40 RMB/bed/day (less than a month)	The students are responsible for water and power.
Double room	600 RMB/bed/month or 25 RMB/bed/day (less than a month)	

VII Scholarship

For Bachelor students:

First-class scholarship: free tuition, free accommodation (Quadruple Room)

Second-class scholarship: pay half tuition, free accommodation (Quadruple Room)

For Master students:

First-class scholarship: free tuition, pay accommodation, living expense 2000RMB/month (paid for 10 months/year)

Second-class scholarship: free tuition, free accommodation (double room)

For PhD students:

First-class scholarship: free tuition, pay accommodation, living expense 3000RMB/month (paid for 10 months/year)

Second-class scholarship: free tuition, free accommodation (double room)

VIII Journal Publication Requirements for Graduation^①

Schools	Masters		PhD	
	Quantity Requirements (Papers/Patents)	Quality Requirements (Papers/Patents)	Quantity Requirements (Papers)	Quality Requirements (Papers)
School of Electrical Engineering	One	First author ^② ; journals with ISSN (including acceptance)	Three (At least)	First author; two papers in SCI-indexed journals

School of Mechanical Engineering	One	First author; Journal Category ^③ C (or higher, including acceptance) / published proceedings of an international conference (hosted by State Class A Societies)	One or Two	First author; one paper in Journal Category A1 or higher / two papers in Journal Category A
School of Materials Science and Engineering	One(At least)	First author / Second author; SCI-indexed journals	Three (At least)	At least three papers in SCI-indexed journals (At least one first author) with cumulative impact factor \geq 5.0 or impact factor \geq 7.0 for one single paper
School of Chemical Engineering	One(Or more)	First author (including acceptance); EI-indexed journals or higher (One more paper in SCI Q2 or higher upon early thesis defence)	Depending on journal category	First author; one paper in Journal Category A1 / two papers in Journal Category A2 / three papers in Journal Category A / One paper in Journal Category A plus three papers in Journal Category B or higher. Requirements for students in successive master-doctor program are different. ^①
School of Civil and Transportation Engineering	One/One	First author (including acceptance); journals with ISSN / proceedings of important conferences / patent or utility model patent	Three (At least)	First author; one paper in Journal Category A / two papers (at least first author) in Journal Category B or higher
School of Electronic and Information Engineering	One	First author (including acceptance); journals with ISSN / proceedings of EI/ISTP-indexed international conferences / Patent or utility model patent	Three	First author; journals with ISSN (at least one paper in SCI-indexed journals)
School of Energy and Environmental Engineering	One	First author (including acceptance); Journal Category C or higher / proceedings of important international conferences (at least the abstract is used)	One or Two	First author; at least one paper in SCI-indexed journals or two papers in international journals (in English)
School of Economics and Management	One (At least)	First author; Journal Category C or higher / publication of one monograph / publication of a case ^④	One (At least)	First author; Journal Category A / Journal Category A recognized by Department of Management Science, National Natural Science Foundation of China

School of Artificial Intelligence	One/One	First author (including acceptance); journals with ISSN / proceedings of important conferences /Patent	Three (At least)	First author; Journal Category B or higher (at least one paper in Journal Category A)
School of Architecture and Art Design	One (At least)	First author (including acceptance); journals with ISSN / proceedings of international conferences held abroad (with presentation)		
School of Science	One/One	First author (including acceptance); journals with ISSN / proceedings of important conferences /Patent		
School of Marxism	One	First author (including acceptance); journals with ISSN / proceedings of important conferences		

Notes

- ① The requirements are just for reference and are subject to the CHINESE version of the related school regulations.
- ② First author refers to the student as the first author of the paper (or rather, the supervisor as the first author and the student as the second author) with Hebei University of Technology as the first author's affiliation.
- ③ Journal categorization is abstracted from *Journal categorization at Hebei University of Technology* (Document No. 257, 2013). It is just for reference and is subject to the CHINESE version of this document in regard to detailed explanation.

Journal Category A refers to:

1. Journals listed in the SCIE of Journal Citation Reports (JCR) released annually by Institute for Scientific Information (ISI) . Q1, Q2, Q3, and Q4 will be regarded as Journal Category A1, A2, A3, and A4 respectively released by Chinese Academy of Sciences (CAS). However, a higher one of the two standards (JCR and CAS) will be adopted upon categorization of a specific journal. In addition, *Science*, *Nature* and ESI Highly Cited Paper (Top 1%) will be categorized as A0 (the highest).
2. Journals listed in Social Sciences Citation Index (SSCI) and (Arts & Humanities Citation Index) AHCI.
3. Journals listed in *Science in China* (A-G) (Both Chinese and English), and other Category A journals recognized by related disciplines.

Journal Category B refers to:

1. Journals listed in the Engineering Index (EI) released by Engineering information Inc. (Search type: JA)
2. Journals listed in the Chinese Science Citation Database (CSCD) released by National Science Library, Chinese Academy of Sciences.
3. Journals listed in the Chinese Social Sciences Citation Index (CSSCI) released by Institute for Chinese Social Sciences Research and Assessment, Nanjing University, China.

Journal Category C refers to:

1. Journals listed in the Guide to Core Journals of China (GCJC) released by Peking University Library.
2. Journals listed in the Science Citation Database (SCD) released by China Academy of Management Science.

Journal Category D refers to:

1. Journals with ISSN / CN.
2. Published conference proceedings with ISBN.
- ④ Cases should be included in China Management Case-sharing Center, or China Business Administration Case Center, or China Case Center for Professional Degrees Education.

Contact Information

TEL: 0086-22-60204036 0086-15509039559

E-mail: 2019060@hebut.edu.cn

Department : International Student Admission Office, School of International Education, Hebei University of Technology

Address: Room 1216, No.7 Teaching Building, No. 8 Guangrong Road, Hongqiao District, Tianjin

Postcode: 300130

For more information, please join QQ group (search QQ group: 931527960 or scan the QR code below)



群名称:2020 HEBUT ADMISSION...
群 号:931527960

河北工业大学 2020 年来华留学生招生简章

一、申请时间

1月1日-6月15日

二、申请条件

1.非中国籍公民，身体健康；

2.学历和年龄要求：

来华攻读学士学位者，须有高中毕业证书，年龄一般不超过 30 岁；

来华攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄一般不超过 35 岁；

来华攻读博士学位者，须具有硕士学位，年龄一般不超过 40 岁。

3.汉语授课：申请者汉语水平需达到 HSK4 级 210 分以上水平；

4.英语授课：对申请者汉语水平不作要求,母语为非英语国家的申请者 TOEFL 成绩不低于 85 分或 IELTS 成绩不低于 6.0 分。

三、申请流程

登录“河北工业大学来华留学网上报名系统”（登录 <https://hebut.17gz.org/member/login.do> 后，点击注册）填写申请信息，完成网上报名。

我校鼓励硕士研究生、博士研究生申请者自行联系指导教师，指导教师信息可查询 <https://sie.hebut.edu.cn/lxhg/dsxx/index.htm>。

四、申请材料

申请材料	本科	研究生		非学历生
		硕士	博士	
《外国人体格检查表》	√	√	√	√
护照首页复印件	√	√	√	√

经过公证的最高学历证明和成绩单	√	√	√	√
HSK 成绩报告	仅限申请汉语授课专业的申请者提供			
TOEFL/IELTS 成绩单	仅限申请英语授课专业、母语为非英语国家的申请者提供			
两封教授或副教授的推荐信		√	√	
来华学习和研究计划		√	√	
无犯罪记录证明	√	√	√	√
财产证明	√	√	√	√
报名费	√	√	√	√

注：无论录取与否，报名费和申请材料均不返还。

五、招生专业

学院	本科专业	硕士研究生专业	博士研究生专业
电气工程学院	电气工程及其自动化★	1.电气工程★ 2.生物医学工程★	1.电气工程★ 2.生物医学工程★
机械工程学院	机械电子工程★	1.力学 2.机械工程★ 3.仪器科学与技术	机械工程★
材料科学与工程学院		材料科学与工程★	材料科学与工程★
化工学院		1.化学 2.化工过程机械 3.化学工程与技术	化学工程与技术
土木与交通学院	土木工程★	1.土木工程★ 2.交通运输工程★	土木工程★
电子信息工程学院	电子科学与技术★	1.电子科学与技术★ 2.通信与信息系统★	电子科学与技术★
能源与环境工程学院		1.环境科学与工程 2.动力工程及工程热物理★ 3.供热、供燃气、通风及空调工程★	1.动力工程及工程热物理★ 2.供热、供燃气、通风及空调工程★
经济管理学院	工商管理	1.应用经济学★ 2.管理科学与工程 3.工商管理★	1.管理科学与工程★ 2.技术经济与管理★
人工智能与数据科学学院	计算机科学与技术	1.控制科学与工程★ 2.计算机科学与技术★	控制科学与工程
建筑与艺术设计学院		1.建筑学 2.城乡规划学 3.设计学	
理学院		1.数学 2.物理学★	

		3.生物学★ 4.统计学	
马克思主义学院		马克思主义理论	

注：标注★专业可申请全英文授课

六、收费标准及明细

学生类别		学费 (元/学年)	报名费 (元)
本科生	文法类、经管类	14,000	600
	理工类	16,000	600
	艺术类	18,000	600
硕士研究生	文法类、经管类	20,000	600
	理工类	22,000	600
	艺术类	24,000	600
博士研究生	文法类、经管类	28,000	600
	理工类	30,000	600
普通进修生	汉语言类	14,000	400

留学生公寓 房型	价格	备注
单人间	1050 元/床/月，40 元/床/天 (不足一月)	水费、电费学生自理
双人间	600 元/床/月，25 元/床/天 (不足一月)	

七、奖学金内容

1. 本科生：

一等奖学金：免交学费，提供免费校内住宿（四人间）

二等奖学金：交学费的一半，提供免费校内住宿（四人间）

2. 硕士研究生：

一等奖学金：免交学费，交住宿费，生活费 2000 元/月（按照每年 10 个月发放）

二等奖学金：免交学费，提供免费校内住宿（双人间）

3. 博士研究生：

一等奖学金：免交学费，交住宿费，生活费 3000 元/月（按照每年 10 个月发放）

二等奖学金：免交学费，提供免费校内住宿（双人间）

八、来华留学研究生毕业学术成果要求^①

学院	硕士留学生		博士留学生	
	论文(专利)数量	论文要求	论文数量	论文要求
电气工程学院	1 篇	第一作者 ^② ；具有 ISSN 号的学术期刊上发表（含录用）	至少 3 篇	第一作者；2 篇 SCI
机械工程学院	1 篇	第一作者；国内外 C 级 ^③ 及以上（含录用）/国家一级学会主办的国际学术会议上发表并报告交流（论文集须正式出版）	1 篇或 2 篇	第一作者；A1 级及以上 1 篇/A 类 2 篇
材料科学与工程学院	至少 1 篇	第一作者或第二作者；至少 1 篇 SCI	至少 3 篇	第一作者；至少 3 篇 SCI 且累计影响因子 ≥ 5.0 或单篇 ≥ 7.0 ；本人作为第一作者至少 1 篇
化工学院	1 篇及以上	第一作者；正式接收/发表 EI 收录及以上（提前答辩应增加发表一篇 SCI 二区以上期刊收录学术论文）	根据级别不同有所差异	第一作者；A1 级 1 篇/A2 级 2 篇/A 级 3 篇/A 级 1 篇加 B 级及以上 3 篇。硕博连读博士生有所不同 ^①
土木与交通学院	1 篇/1 项	第一作者；具有 ISSN 号的国内外学术期刊或重要学术会议（含录用）/发明专利或实用新型专利	至少 3 篇	第一作者；A 级 1 篇，B 级及以上 2 篇；本人作为第一作者至少 1 篇
电子信息工程学院	1 篇	第一作者；具有 ISSN 号的学术期刊上发表或录用/EI 或 ISTP 检索的国际会议论文/发明专利或实用新型专利	3 篇	第一作者；具有 ISSN 号的学术期刊上发表；至少 1 篇 SCI
能源与环境工程学院	1 篇或参加国际重要学术会议 1 次	第一作者；C 级及以上（含录用）/国际重要学术会议（至少有摘要引用）	1 篇或 2 篇	第一作者；发表至少 1 篇 SCI 或 2 篇英文期刊
经济管理学院	至少 1 篇	第一作者；C 级以上/入库案例 ^④ /专著	至少 1 篇	第一作者；A 类/国家自然科学基金委员会管理科学部认定的管理类 A 类

人工智能与数据科学学院	1 篇/1 项	第一作者；具有 ISSN 号的国内外学术期刊或重要学术会议（含录用）/发明专利	至少 3 篇	第一作者；B 级及以上；至少 1 篇 A 级及以上
建筑与艺术设计学院	至少 1 篇	第一作者；具有 ISSN 号的中文或英文期刊/境外国际会议发表并宣讲		
理学院	1 篇/1 项	第一作者；具有 ISSN 号的国内外学术期刊或重要学术会议（含录用）/发明专利		
马克思主义学院	1 篇	第一作者；具有 ISSN 号的国内外学术期刊或重要学术会议（含录用）		

①此表根据河北工业大学各学院报送研究生院备案整理，仅供参考，以中文版原文件为准。2019 年 12 月 30 日。

②第一作者指学生作为第一作者（或导师为第一作者、本人为第二作者）并且第一署名单位为河北工业大学。

③论文分类如下（根据校政字〔2013〕257 号《河北工业大学学术论文分类办法（试行）》整理，仅供参考，有关附则和说明、期刊目录等具体信息以中文版原文件为准）：

A 类：

1. 美国科学信息研究所（ISI）每年公布的期刊引证报告（JCR）的科学引文索引（SCIE）收录。根据国内公认的权威机构对 SCIE 收录期刊的分区情况，在第一至第四区期刊上发表的分别为 A1、A2、A3、A4 级。其中，在《Science》、《Nature》上发表的论文以及 ISI 基本科学指标数据库（ESI）高被引论文为 A0 级论文。
2. ISI 社会科学引文索引（SSCI）、艺术与人文引文索引（AHCI）收录。
3. 《中国科学》（A-G 辑，中英文）等及各学科认定的其他 A 类期刊。

B 类：

1. 美国工程信息中心发布的“工程索引”（EI）数据库核心部分收录（检索类型 JA）。
2. 中国科学院国家科学图书馆公布的“中国科学引文数据库”（CSCD）收录。
3. 南京大学中国社会科学研究评价中心公布的“中文社会科学引文索引”（CSSCI）来源。

C 类：

1. 北京大学图书馆最新编制的《中文核心期刊要目总览》收录核心期刊论文。
2. 中国管理科学研究院“科学引文数据库”（SCD）收录期刊论文。

D 类：

在国内外公开发行的（有 ISSN 号或 CN 号）期刊上发表的论文、正式出版的论文集（有 ISBN 号）全文收录的论文等。

④案例库包括：中国管理案例共享中心（中英文）、中国工商管理案例库（中英文）和中国专业学位教学案例中心。

联系方式

电 话：0086-22-60204036 0086-15509039559

E-mail: 2019060@hebut.edu.cn

部 门：河北工业大学国际教育学院留学生招生办公室

地 址：中国 天津 红桥区光荣道 8 号第七教学楼 1216 室

邮 编：300130

更多信息请加入 QQ 群(搜索群号: 931527960 或扫描下方二维码)



群名称:2020 HEBUT ADMISSION...
群 号:931527960